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Abstract

        
Ultrasound should be implemented as a primary method of examination for internal abdominal injuries in the child,
- because the indication for immediate operation can be determined very quickly,
- because it has no detrimental effect on other diagnostic measures, which can be used more specifically,
- because its safety permits a constant check on the course of illness.
The indication for invasive diagnostic measures, or for an exploratory laparotomy, is greatly reduced through use of ultrasound.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Sonographie sollte als primäre Untersuchungsmethode beim stumpfen Bauchtrauma im Kindesalter eingesetzt werden,
- weil die Indikation zur sofortigen Operation sehr schnell gestellt werden kann,
- weil die nachfolgende Diagnostik nicht beeinträchtigt wird und gezielter eingesetzt werden kann,
- weil die Risikolosigkeit eine lückenlose Verlaufsdiagnostik ermöglicht.
Die Indikation zur invasiven Diagnostik und zur Probelaparotomie wird durch den Einsatz der Sonographie wesentlich eingeschränkt.


      

Key words

Safe - Non-invasive Method for Diagnosis and Follow-up
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